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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor vállalják a felelősséget a lélegeztetőgép-
bizniszért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Tavaly  decemberben  derült  ki,  hogy  elektronikus  árverésen  próbálnak  túladni  azon  a  749
lélegeztetőgépen, amelynek beszerzésére a TMT Technics Kft. kapott megbízást a Külgazdasági és
Külügyminisztériumtól  (a  továbbiakban:  Minisztérium)  még  a  koronavírus-járvány  idején.  Az
eredetileg darabonként 10.760.000 Ft-ért vett kínai lélegeztetőgépeket február 11-e és 26-a között
13.000 Ft-ért meg lehetett volna venni a Magyar Bírósági Végrehajtói Kar árverési oldalán, de még
ajánlat sem érkezett.

A végrehajtási eljárást a Minisztérium kezdeményezte, hogy visszaszerezze a cégnek kifizetett 4
milliárd  Ft  előleg  egy  részét,  mert  az  nem szállította  le  az  összes  megrendelt  eszközt.  A 749
lélegeztetőgépet 3-4 éve egy ceglédi raktárban tárolják, nem vámkezelték és soha nem jutottak el
egyetlen kórházba vagy mentőautóba sem. Ráadásul ez a típus kevesebbet tud egy valódi intenzíves
lélegeztetőgépnél,  arra  szolgál,  hogy  lélegeztetett  betegeket  átmeneti  ideig,  szállítás  közben
lélegeztessenek vele.

A Minisztérium  még  2020-ban  elismerte,  hogy  a  szükségesnél  jóval  több,  összesen  16  ezer
lélegeztetőgépet szerzett be a járvány idején több mint 300 milliárd Ft-ért. Ezek nagy része soha
nem került be a kórházakba, külföldre ajándékoztak belőlük, illetve egy gödöllői raktárban 12 ezer
lélegeztetőgép  áll  bontatlanul.  Gulyás  Gergely  miniszter  úr  2020-ban  arról  nyilatkozott,  hogy
azokat  a  gépeket,  amelyekre  nincs  szükség könnyen  el  lehet  majd  adni,  de  tavaly  augusztusig
egyetlen darab sem kelt el belőlük.

Kérem, Tisztelt Miniszter Úr válaszát azzal kapcsolatban, hogy miért csináltak Magyarországból



lélegeztetőgép-nagyhatalmat,  annak  ellenére,  hogy  a  vásárt  az  orvosszakmai  vélemények,  az
esetszámok, továbbá a rendelkezésre álló szakemberek és betegágyak száma sem támasztotta alá?
Mikor vállalják a felelősséget az elhibázott lélegeztetőgép-bizniszért?

 

Tisztelettel:

Szabadi István
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